
"אילה"  
 ארגון ישראלי לעזרת הולנדים בישראל

  
"AJALAH" 

Belangenbehartiging vervolgingsslachtoffers in Israel 
 

NOTULEN  
 

Bestuursvergadering 99.13 
op donderdag 2 december 1999 

op het Elah kantoor. 
 
Aanwezig: Berthie (voorzitter), Miriam, Riek, Baruch, Menno, Philip en Marthi (notulist). 
Afwezig: Marianna (adviseur) met bericht. 
 
1. Opening en vaststelling volgende vergaderingen:  
1.1. Berthie opent de vergadering en deelt meteen mee dat er een keuze moet worden germaakt uit 
 de veelheid van onderwerpen van de agenda; zij stelt voor om de punten 5, 6 en 8 van de agenda 
 vandaag te behandelen. 
1.2. Volgende vergaderingen:  
 zondag 19 december, 10.30 uur t.h.v. Miriam Schiff, Rech. Jerushalayim 49, Bne Berak 
 (Inmiddels gewijzigd, zie agenda vergadering 99.14) 
 dinsdag 4 januari, 10.30 uur eveneens t.h.v. Miriam  (Plaats zal nader worden besproken) 
 
2. Goedkeuring notulen 
2.1.Op de notulen 99.12 zijn enkele opmerkingen zodat zij onder voorbehoud worden goedgekeurd. 
Opmerkingen:  
Blad 2, begin tweede alinea: Miriam heeft met de heer Dolman en mevrouw Thea Blankert gesproken in 
aanwezigheid van de heer Bijl;  
blad 2, tweede alinea, regel 8: eind vijftiger, begin zestiger jaren;  
blad 2 laatste alinea, regel 2, aan de zin moet worden toegevoegd  want zij zijn van mening dat Ajalah de 
taak van het Nederlandse Icodo op zich moet nemen;  
blad 2, laatste zin moet worden aangevuld:omdat de Nederlandse overheid het van groot belang vond dat 
Elah met Amcha samen zou gaan heeft zij Elah een "bruidsschat" meegegeven. 
blad 3, onder 2de punt: Ons ledenbestand bestaande uit WUV gerechtigden in Israel 
 
3.Post 
3.1.Ingekomen 
3.1.1 Tekst advertentie NIW 
3.1.2. Bedankbrief voor geboden hulp door Marianna, zal worden doorgestuurd 
3.1.3. Klachtenbrief van Alice de Bresser over gedrag op het NIK in J'lem 
3.1.4. Brief van Ted Marchand over eventuele slapende gelden bij Israëlische banken 
3.1.5. Brief van Ted Marchand i.v.m. aftrek door PUR bij uitbetalingen van oorlogstegoeden 
3.1.6. Brief van Ted Marchand over artikel 20:3 inkoop bejaardenhuizen, Berthie zal antwoorden. 
3.1.7. Volmacht van mevr.R 
3.2.Uitgegaan 
3.2.1. Brief naar Hr. Israël: Roet heeft geen machtiging om Ajalah te vertegenwoordigen  
3.2.2. Brief naar lid i.v.m. dossier 
3.2.3. 'Reminder' per e-mail naar de Groot 
3.2.4. Brief naar VBV-Nederland i.v.m. namen-actie voor petitie 
3.2.5. Brief +Info, die onbestelbaar terugkwam naar juiste adres verstuurd  
3.2.6. Faxbrief naar NIW i.v.m.tekst advertentie 
3.2.7. Beroepschrift ingediend i.v.m. mevr. R. naar NIK gezonden met verzoek om bewijs van ontvangst, 
is niet ontvangen. 
Opmerking: Als mevr. R. de zaak wint zal ze de kosten bij PUR declareren en dan kan ze aan Ajalah de 
kosten terugbetalen. 
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 4.Financiën 
De penningmeester deelt mee:  
4.1. Stand van de kas:     Contant:  13,135.83 NIS 
   Belegd in Pakam:  23,921.07 NIS 
4.2. Zeew de Levie en Zwi Hammelburg hebben als leden van de controle commissie gisteren de boeken 
gecontroleerd. 
Zij merkten op dat de reiskosten duidelijk gespecificeerd moeten worden. Er is nu een declaratieformulier 
dat hierbij een goede hulp is. Kosten worden alleen uitbetaald als ze op dit declaratieformulier zijn 
ingediend. De penningmeester zal het aan alle bestuursleden doen toekomen. 
Pakamrente dient 1 maal per kwartaal te worden bijgeschreven. Op advies van de penningmeester geeft 
de controle commissie de aanbeveling om het geld op een spaarrekening bij de Bank Hapo'aliem te 
zetten; hier geeft men 9 % rente terwijl er steeds over het geld beschikt kan worden. 
Besluit: Er zal een spaarrekening bij de Bank Hapo'aliem worden geopend.  
De controle commissie stelde voor om de contributie te verlagen gezien de hoogte van het bedrag dat nu 
op de bank staat. De penningmeester was het daar niet mee eens; de contributie is niet hoog, zeker 
indien in aanmerking wordt geomen dat veel gezinnen 1 maal betalen hoewel er twee personen WUV 
ontvangen. In de toekomst zullen we veel geld nodig hebben om eventueel te procederen. Aldus wordt 
besloten. 
4.3. Er zal een aanmaning naar de niet betalende leden gestuurd moeten worden. 
4.4. Van aspirant leden dienen de namen aan de penningmeester te worden doorgegeven zodat hij er 
voor kan zorgen dat ze de nodige informatie ontvangen. 
 
5. NIK 
5.1. Bestuursbespreking met NIK. 
Als afgevaardigden zullen Berthie, Miriam en Marthi aanwezig zijn. 
Aan de orde moet komen:  
- Clientvriendelijkheid van de medewerkers van het NIK. Dit is een steeds terugkerend probleem 
 waaraan niets wordt gedaan. Bij de clienten is veel weerstand om met het NIK contact op te 
 nemen vanwege deze reden. 
-  De pleitbezorger moet met name worden genoemd, hij was de vervanger voor Els z'l maar nu 
 moet er een echte plaatsvervanger komen. 
- De termijnen die de PUR oneindig kan rekken. Er is enorm veel macht bij de PUR, door 
 opschuiving van de termijnen kunnen zaken jaren duren. 
-  De intervisiebijeenkomst die zal worden gewijd aan de "raakvlakken van de werkterreinen van 
 NIK en Ajalah" moet worden besproken. Wellicht kan er een case gevonden (Marianna, Berthie ) 
 worden waarin de raakvlakken duidelijk zichtbaar zijn. Iedereen kan punten aandragen die 
 verwerkt kunnen worden. Het is van groot belang dat de NIK medewerkers bij de  Intervisie-
bijeenkomst aanwezig zijn, dit moet uitdrukkelijk worden vermeld ! 
Menno is van mening dat er vaker bestuursbesprekingen en klankbordbesprekingen met het NIK dienen 
te zijn dan tot nu toe gebruikelijk was; de herhaalde aanvragen en de onduidelijke de 
berekeningsbeslissingen (dubbele aftrek)zijn belangrijke punten. 
Miriam vertelt dat ze bij de PUR met dhr. Krammer heeft gesproken die haar meedeelde dat er door de 
PUR wel rekening wordt gehouden met het probleem van de dubbele aftrek. Hoe komen wij er achter hoe 
dit in zijn werk gaat ? 
We besluiten dhr. Krammer te verzoeken om zijn visie hierover op papier te zetten. 
 
6.De projecten 10 miljoen; Dolman.  
Philip deelt mede dat in de bespreking over de uiteindelijke verdeling de deelnemende organisaties 
samen moesten uitkomen op 10 miljoen teneinde het bedrag als geheel naar Israel te krijgen. Dat 
betekende dat allen hun projecten moesten bijsturen zodat de voorgestelde bedragen verlaagd konden 
worden. 
De aanvraag van Honi is uitgekomen op  6.900.000  (aanvankelijk werd 16.491.440 gevraagd 
De aanvraag van Elah is uitgekomen op  2.600.000  (aanvankelijk werd 12.000.000 gevraagd 
De aanvraag van Ajalah, die men eerst op 225.000 had gesteld, is uiteindelijk 500.000 geworden; indien 
er vanuit Ajalah naar een hoger bedrag zou zijn gestreefd, zou het evenwicht tussen de organisaties zijn 
verstoord en om dat te voorkomen hebben onze afgevaardigden met dit bedrag genoegen genomen. Dit 



  3

bedrag is bedoeld voor het project raadsman en er is overeengekomen dat onze overige projecten in de 
volgende ronde gehonoreerd zullen worden. 
Er zijn door de drie NGO's een A en een B lijst ingediend. De A lijst is de prioriteitenlijst terwijl de B lijst 
bestemd is voor volgende uitkeringen.Ook de B lijsten van de 2 andere organisaties zijn bijgesteld terwijl 
op de B lijst van Ajalah een project is blijven staan, nl. het Infoblad. De reizen naar Nederland, is in een 
andere vorm gegoten, nl. het instellen van een reisfonds t.b.v. belangenbehartiging in Nederland.Dit 
project is zonder dat het op de gezamenlijke prioriteitenlijst staat, toch als project meegezonden. 
Het project is netjes uitgevoerd, het jaarverslag en een aantal Info's zijn toegevoegd. Er zijn 12 
exemplaren gemaakt waarvan er 10 naar de Dolman commissie in Nederland zijn gestuurd. De andere 
organisaties hebben exemplaren gevraagd. We besluiten dat we alleen Elah en Honi een exemplaar 
zullen doen toekomen en ze eveneens voor onze eigen bestuursleden zullen bestellen. Ajalah dient 
dan ook de projecten van Elah en Honi te ontvangen. 
 
7. Actie namen voor advertentie NIW 
Er is door VBV aan Berthie mondeling medegedeeld wat de inhoud van de advertentie zou zijn maar de 
tekst zoals die in het NIW zou komen was niet bekend. Wij staan achter de eisen dat de 
oorlogsvervolgden zelf moeten kunnen meepraten en een stem moeten hebben in de verdeling van de 
gelden die zullen worden uitgekeerd ter vergoeding van gestolen zaken. Het was niet onze bedoeling om 
een hetze tegen het CJO te voeren, Ajalah kan zich dat niet permiteren als lid van het Platform. De 
pogingen van Philip, om via het NIW de namen van de Israeliem terug te trekken, zijn niet gelukt; slechts 
de namen van een paar bestuursleden van Ajalah en Elah zijn door VBV geschrapt. Punt voor volgende 
vergadering : Samenwerking met VBV. 
 
8.Platform 
Berthie laat weten dat ze haar taak van voorzitter van Platform wil neerleggen omdat ze te zwaar belast is 
en niet voldoende tijd voor Ajalah beschikbaar heeft. Het was aanvankelijk de bedoeling dat ze zou 
helpen bij de opzet van het Platform gedurende de eerste drie maanden maar daarna wilde men haar als 
houden als -goede-voorzitter, m.n. Awraham Roet heeft druk uitgeoefend dat ze zou blijven. Een ander 
bestuurslid van Ajalah zou in plaats van Berthie lid van het Platform kunnen zijn en vanuit een van de 
andere organisaties zou een voorzitter benoemd kunnen worden. Hoewel de meeste leden van het Ajalah 
bestuur het besluit van Berthie respecteren, heeft Philip, als mede Platformlid, grote bezwaren. Het is voor 
alle leden van het Platform een grote belasting maar het is van groot belang dat Ajalah in het Platform 
goed vertegenwoordigd is. Diegenen die vanaf het begin namens Ajalah in het Platform zitten, moeten er 
in blijven, zij hebben het vertrouwen van de andere Platformleden. Het is voor ons een voordeel dat de 
voorzitterszetel door haar Ajalah wordt bezet. De belangen van onze leden worden op deze wijze goed 
behartigd. Aangezien Berthie zich ook veel met de notulerings- en secretariaatswerkzaamheden van het 
Platform bezig houdt, zou het misschien een oplossing kunnen zijn om iemand te vinden die haar daarin 
zou kunnen assisteren zonder een stem in het platform te hebben. (Ini ?) 
Ook binnen Ajalah zullen de overige bestuursleden meer werkzaamheden moeten overnemen om de 
werkdruk van Berthie te verminderen.  
 
 

Lijst van actiepunten uit vorige notulen 
Nr Uit vergadering nr: Omschrijving 
1 99.10 Fondswerving 
2 99.10 Aftrek administratiekosten pitsoe'iem 
3 99.10 Gift Advocatenkantoor de Groot 
4 99.10 Controle commissie 
5 99.11 Slavenarbeid/Von Munchhausen 
6 99.11 Op laten stellen van “disclaim verklaring" 
7 99.11 Lidmaatschap van overkoepelende organisatie van oorlogsoverlevenden 
8 99.12 Herroeping in Info m.b.t. brief Roet ivm VBV 
9 99.12 Kopie maken van het “blauwe formulier" 
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